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Bodimo ob novih uspehih bolj srečni

Naj bodo tudi naše želje lepe kot so lepi kristalno čisti ledeni 
kapniki in naj skupno hotenje te želje sklene v zaokroženo celoto 
še lepšega in srečnejšega leta

Leto 1977 se nagiba h kraju. 
Kmalu bomo stopili v novo 1978. 
leto, ki je za nas še neznanka. Ver
jetno se bomo prav vsi z notranjim 
občutkom razburjenosti spraševali 
kaj neki nam bo prineslo. Tako je 
bilo že vedno, staro odide, novo 
prihaja, staro smo poznali, novo pa 
začenjamo z vrsto želja in polni 
pričakovanja, da se uresničijo. 
Najbrže je res, da je prav toliko 
želja, kot je ljudi, le da si nekateri 
želijo skromnih doživetij, drugi pa 
so v tem razkošni. Kdo je srečnejši? 
Vprašanje, na katerega lahko odgo
vorimo le s stoletno resnico, da je 
skromnost lepa čednost. Pa tudi 
tako je, da tisti, ki je v sebi zado
voljen, ni razočaran, saj ne priča
kuje velikega, morda neuresničlji
vega. Ob vsem tem smo le samo 
ljudje, ki živimo v nenehnem priča
kovanju tega ali onega. Zato je 
največkrat noč od starega na novo 
leto prilika, da na spomin na preži
velo vzbudi občutek trenutne nego
tovosti, kaj je pred nami! Preženimo 
torej vse misli, ki bi nam lahko 
pokvarile prijeten skok v leto 1978 
in bodimo v svojih željah ter priča
kovanjih skromni, pa bo lažje 
zaupati bodočnosti.

Prelomnica leta je tudi prilika, da 
pogledamo nazaj v preteklo obdobje 
in ocenimo, ali smo lahko s svojim 
delom zadovoljni, ali pa nismo stori
li vsega, kar je bilo pred nas posta
vljeno, oziroma, kar smo si postavili 
za cilj. Tako in podobno verjetno 
razmišljamo v okviru delovnih orga
nizacij, kakor tudi v ožjem krogu

družine. Nekatere stvari lahko 
skupno ugotavljamo, to  so tiste, ki 
so bile storjene, kot skupne naloge. 
Gospodarstvo v dolini je preteklo 
leto doživljalo kot prelomnico, saj 
se prilagajamo hotenju zakona o 
združenem delu. Seveda je ta nit 
občutna v celotnem družbenem 
življenju našega delovnega človeka. 
Misel začrtana v tej „mali ustavi“ bo 
vse bolj uresničevala stvarnost ko bo 
delovni človek tisti, ki bo o vsem 
odločal in na vseh ravneh postal 
pobudnik naše družbene in ekonom
ske preobrazbe. Jasno je, da ne 
moremo meriti uresničevanja zako
na z meseci, dnevi in sploh časovno, 
saj se zavedamo, da gre ža globoko 
preobrazbo miselnosti in zavesti nas 
vseh. To pa ni stvar trenutka. Le 
poglabljanje medsebojnih odnosov 
na vseh ravneh našega sožitja bo 
prineslo tisto, kar črka zakona 
veleva. Torej gre za proces, ki ga 
moramo pospešiti, saj hočemo 
resnično in dejansko samoupravljal- 
sko pravico in dolžnost prepričljivo 
doživljati in tudi uresničevati.

Lahko trdimo, da smo jubilejno 
in tako zgodovinsko leto zaključili z 

; dostojnimi delovnimi zmagami. Naj 
nekatere izmed njih tudi naštejemo. 
Proizvodni prostori Smreke v 
Gornjem gradu so bili razširjeni; 
dograditev hale Gorenja, Malih 
gospodinjskih aparatov v Nazarjah je 
omogočila povečati število zaposle
nih; Iskra je odprla v Solčavi obrat 
„Feriti“ , pa tudi na Ljubnem so 
razširili proizvodnjo; v Lučah smo 
odprli novo šolo, ki vključuje tudi 
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otroško varstvo; modernizirali smo 
cesto Gornji grad -  Nova Štifta; 
Elkroj je v Nazarju uredil nove pro
store družbene prehrane in dogradil 
upravno zgradbo; Nazarje je dobilo 
nov vrtec, regulirali smo Tmavo 
skozi trg v Mozirju, uredili telefo- 
nično povezavo s hribovskimi 
kmetijami v Solčavi; dogradili in 
vselili smo dva bloka v Mozirju in 
enega v Nazarjah in ob sodelovanju 
občanov modernizirah nekatere 
lokalne ceste. Posebej prizadevno so 
se tega dela lotili krajani, ki so z 
veliko vnemo uredili cesto 
Rečica-Dol Suha in Luče-Podvo- 
lovljek. V obeh primerih gre za 
tesno in plodno sodelovanje pri 
združevanju sredstev za gradnjo 
cest. Pa tudi sicer je bilo preteklo 
leto uspešno pri uresničevanju 
družbene samozaščite in SLO v 
delovnih organizacijah ter krajevnih 
skupnostih. Veliko mladih je prosto
voljno vstopilo v vrste teritorialnih 
enot, kar kaže na visoko državlja
nsko zavest naše mladine, ki se je 
tudi sicer izkazala pri obnovi parti
zanske bolnice v Robanovem kotu. 
V spomin najslavnejših dni naše 
zgodovine je bil postavljen na Čreti 
spQmenik NOV. V cilju boljše orga
niziranosti turizma na območju 
občine je bil uspešen referendum o 
združitvi ZKZ in gostinskega podjet
ja Turist v eno delovno organizacijo. 
Tudi na Ljubnem je prišlo do spre
memb. Gradbeno podjetje Gradbe
nik je postalo delo gradbene opera
tive Vegrada iz Velenja, kovinarski 
obrat pa del železarne na Ravnah. 
Ta reorganizacija bo omogočila 
daljno širjenje in uspešnost obeh 
dejavnosti na Ljubnem. Res je tudi, 
da je bilo v občini veliko težav, ki

pa so se ob pripravljenosti priza
detih zadovoljivo urejale.

Pred nami je torej leto, ko bomo 
volih delegate v skupščino občine in 
v samoupravne interesne skupnosti 
ter pripravili nov referendum za 
združevanje sredstev v javne 
namene. Pa najbrže bo še marsikaj 
treba storiti za uspešnost velike 
hortikulturne prireditve v dolini, ki 
bo v republiškem merilu prav v naši 
občini. Zavedati se moramo, da 
bodo naloge vse bolj obsežne in 
zahtevale bodo sodelovanje vseh 
občanov; ne bo jih malo v gospo
darstvu in tudi ne drugod.

Ob takšnih dogodkih, kot je 
prehod v Novo leto si ljudje želimo 
drug drugemu vse dobro in še marsi
kaj. Naj bodo naše želje iskrene in 
premislimo ob tem, ko jih izrečemo, 
ah bomo tudi tako ravnali, da bodo 
vsi ljudje prepričani v našo dobro 
voljo -  pomagati tistim, ki pomoč 
potrebujejo, tako ali drugače. Ne 
utapljajmo se v materialnih dobri
nah, predvsem pa ne v borbi za pre
tirano osebno razkošje. Imejmo prav 
v noči iz starega v novo leto pred 
očmi, da je v svetu veliko njih, ki 
trpijo pomanjkanje tistega osnovne
ga za življenje. Ne pozabimo, da je 
moč svojo plemenitost izkazati tudi 
z dobro besedo in ne samo z denar
jem. Življenje je tekma, vendar 
mora biti tudi ta v znamenju srčne 
kulture, le tako bomo srečni! Ob 
tem pa ne pozabljajmo, da smo 
dolžni vsem žrtvam danim za to kar 
danes imamo in spominu vseh, ki so 
za to dah sebe, storiti vse, da bo 
življenje v naši socialistični samo
upravni Jugoslaviji lepo in zažehmo 
si, da bo v svetu vladal mir.

A. V.
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Odlikovanja tovariša 
Trta

Ob praznovanju letošnjega Dneva 
republike so v petek, 25. novembra, 
v prostorih mozirske občinske 
skupščine pripravili krajšo svečanost 
na kateri je podpredsednik SO 
Mozirje Franjo Gerdina podelil šest 
odlikovanj predsednika Tita. Pri
sotne je nagovoril sekretar občinske 
konference Stane Kranjc, ki je na 
koncu med drugim dejal: „Temeljni 
kamni nove, nacionalno svobodne in 
socialistično se preoblikujoče jugo
slovanske družbe so bili vzidani 
meseca novembra. V tem mesecu je 
pred 35 leti v Bihaču prvikrat zase
dal AVNOJ, da bi natanko leto dni 
kasneje ponovil v Jajcu svoje drugo, 
zgodovinsko zasedanje. Na teh 
temeljnih kamnih je začela rasti 
nova jugoslovanska skupnost naro
dov in narodnosti, ki si je od vsega 
začetka zadala nalogo, da bo svojo 
rast usmerila v izgradnjo takšnih 
družbenih odnosov, v katerih bodo 
vse pravice in dolžnosti izhajale iz 
dela.

Pet let po osvoboditvi smo te 
svoje obljube že začeli praktično 
uresničevati s pomočjo zakona o 
samoupravljanju na področju gospo
darstva in tri leta kasneje razširili to 
samoupravo še na področje družbe
nih služb in družbenopolitičnih 
skupnosti. Te rešitve, katerih prak
tična uveljavitev se je sproti odraža
la v pogostih ustavnih spremembah 
in dopolnitvah, so pripeljale do 
jasno koncipirane svobodne jugoslo
vanske samoupravne družbe prav v 
zadnjih ustavnih aktih zveze in 
republik. Tudi vi, tovarišica in 
tovariši, ki vas je ob prazniku repu
blike odlikoval tovariš Tito, ste pri
spevali v dosedanji izgradnji samo
upravnih in družbenoekonomskih 
odnosov svoj veliki delež.“

Red dela s srebrnim vencem so 
prejeli:

SREČKO LAMUT za zasluge pri 
razvoju trgovine v spodnjem delu 
doline. Oral je ledino pri združe
vanju takratnih trgovskih podjetij v 
enotno trgovsko podjetje „Savinja“ 
Mozirje, kr je bilo sposobno posodo
biti poslovalnice in zgraditi nove. 
Vsi ti uspehi so tudi rezultat razvitih 
samoupravnih odnosov in delovanja 
družbenopolitičnih organizacij v 
delovni organizaciji Srečko Lamut 
ob delovnih obveznostih ni zaposta
vljal družbenopolitičnega in društve
nega življenja v kraju.

DRAGO LUKAN, JOŽE 
MERMAL IN ANTON RESNIK 
imajo izjemno veliko vlogo pri raz
voju veterinarske službe, zlasti v 
njenih prizadevanjih za hitrejši 
napredek živinorejsko usmerjenega 
kmetijstva v mozirski občini. 
Pomembni rezultati, doseženi na tem 
področju, so plod njihovega neneh
nega strokovnega usposabljanja in 
prizadevanja na področju preventiv
nega in kurativnega zdravstvenega 
varstva živali. Kljub kritičnemu 
stanju so Drago Lukan, Jože Mermal 
in Anton Resnik z neizčrpno 
življenjsko energijo in moralno-poli- 
tično odgovornostjo posvečali vse 
svoje sile ter bogato strokovno 
znanje hitrejšemu napredku živino
reje. Izjemno predanost svojemu 
poklicu še vedno znova dokazujejo z 
nesebično strokovno pomočjo ob 
vsakem času in ob vsakršnih vre
menskih pogojih. Številne pomemb
ne uspehe na področju živinoreje in 
razmnoževanja govedi dokazuje tudi 
obilo strokovnih priznanj in med 
njimi diploma in plaketa, ki jo je 
veterinarska postaja Mozirje prejela

Jože Mermal prejema odlikovanje iz rok podpredsednika SO Mozir
je
na II. jugoslovanskem kongresu za 
reprodukcijo domačih živali v 
Portorožu.

MARIJA REMIC je kot delavka 
pri opravljanju svojih delovnih 
dolžnosti vsa svoja delovna leta raz
vijala in utrjevala tovariške odnose v 
delovnem kolektivu in s svojo 
spretnostjo opravljanja poklica 
skrbela za dobro razpoloženje sode
lavcev.

RUDI ZAGER je bil ves čas svo
jega prizadevnega dela aktiven 
soustvarjalec pri obnovi in izgradnji 
domovine in pri utrjevanju ljudske 
oblasti. Kot požrtvovalnemu 
delavcu so mu bile zaupane odgo
vorne naloge, ki jih je vestno izpol
njeval. Na delovnem mestu je bil 
vedno dosleden in vzoren sodelavec 
in je ogromno svojega časa razdal 
delu v družbeno-poutičnih organiza
cijah in društvih. Dolga leta je bil 
sekretar občinske konference 
SZDL, sedaj pa opravlja odgovorne

naloge v izvršilnih organih in v orga
nih družbeno-političnih organizacij.

OBVESTILO
Borce NOV, ki so se po 

popisu preselili ali doselili v 
druge kraje v občini poziva
mo, da se odjavijo pri zdru
ženju kraja, kjer so prej sta
novali in prijavijo združenju 
kraja, kamor so se doselili.

Svojce umrlih borcev 
NOV naprošamo, da o smrti 
borca obvestijp svoje zdru
ženje.

OBČINSKI ODBOR 
ZZB NOV 
MOZIRJE
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Republiki za rojstni dan
Delavke in delavci temeljne orga

nizacije GORENJA Mali gospo
dinjski aparati v Nazarjah so ob

Tone Vrhovnik: „Tudi ta
delovna zmaga je  plod vse 
tesnejšega sodelovanja obeh 
občin
Dnevu republike slavili pomembno 
delovno zmago. Z njo so najlepše

gočastili praznik in sebi, Gornji 
svinjski dolini in družbi v celoti

dali najlepše darilo. S prizidkom k 
obstoječim delovnim prostorom so 
dosedanje proizvodne prostore, skla
dišča in pomožne prostore zaokroži
li v tehnološko celoto in pretežni 
del ročnega dela nadomestili s 
sodobnimi napravami in stroji. Ob 
prazniku pridobljeni prostori merijo 
tri tisoč kvadratnih metrov, njihova 
vrednost pa znaša 30 milijonov 
dinarjev.

Svečane otvoritve so se v soboto 
pred praznikom udeležili številni 
delavci in njihovi svojci ter poleg 
njih še Ivan Atelšek in direktor TGO 
Gorenje Slavko Geratič, ter številni 
drugi predstavniki skupščin občin, 
družbenopolitičnega in gospodar-

vse bolj uspešnega in vse bolj vse
stranskega sodelovanja in povezo
vanja obeh sosednjih občin. Omenil 
je tudi nedvoumen pomen, ki ga
imajo novi delovni prostori za 
marljivi in ustvarjalni 335 članski 
kolektiv v Nazarjah in za nadaljnji

skega življenja občin Velenje in 
”  ‘ e. Vse 

pre
'sveta temeljne organizacije Mali

Mozirje. Vse prisotne je najprej 
pozdravil predsednik delavskega

gospodinjski aparati Stane Hren, o 
pomenu nove pridobitve pa je spre
govoril Slavko Geratič. V imenu 
mozirske občine je pozdravni govor 
prebral predsednik izvršnega sveta 
SO Mozirje Tone Vrhovnik, ki je v 
svojih besedah med drugim pouda
ril, da je tudi ta  delovna zmaga plod

razvoj Gornje Savinjske doline v 
celoti.

Slavnost so s svojim prispevkom 
obogatili delavska godba na pihala, 
šolarji mozirske osemletke, mladinci 
Gorenja in oktet Gorenje. Po 
končanem programu je Dragica 
Poznič, ki je v temeljni organizaciji 
najdlje zaposlena, prerezala trak in 
tako simbolično izročila nove 
prostore njihovemu namenu. Vsi 
prisotni so si zatem ogledali nove 
prostore in se ob koncu zadržali na 
priložnostnem in tovariškem sre
čanju v novi jedilnici.

V Nazarjah so nedvomno veliko 
pridobili. Iz starih so v nove prosto
re preselili skladišče in s tem sprosti
li obilo novih proizvodnih , površin. 
Vlaganja seveda niso bila namenjena 
samo povečevanju prostorov, precej
šen del so jih porabili za nabavo 
sodobne opreme za izdelavo malih

gospodinjskih aparatov. Med drugim 
bodo proizvodnjo elektromotorjev 
povečali za štirikrat in bodo tako 
letno proizvedli milijon elektromo- 
torčkov. Znatno bodo povečali 
kakovost dela in njegovo učinkovi
tost, saj jo bodo s polavtomatskimi 
in avtomatskimi stroji, s katerimi so 
nadomestili ročno delo, ponekod 
povečali kar za šestkrat 

Zlasti velika pridobitev je tehno
loški laboratorij za trajnostne 
poiskuse vseh izdelkov. V nazarski 
temeljni organizaciji že uvajajo nove 
izdelke. Tako bo že ta mesec stekla 
proizvodnja kavnih mlinčkov, 
namenjenih skoraj v celoti na 
zahodno tržišče. Z izgradnjo čistil
nih bazenov so poskrbeli tudi za 
varstvo okolja, pridobili so nove 
parkirne prostore, primemo pa 
bodo uredili in olepšali še okolico 
svoje tovarne. Omeniti velja še to, 
da imajo v novi jedilnici dvakrat več 
prostora kot so ga imeli doslej in kar 
je še pomembnejše -  z uvajanjem 
novih programov bodo lahko nudili 
zaslužek še večjemu številu prebi
valk in prebivalcev Gornje Savinjske 
doline.

**
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**
**
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Nova regionalna skupnost
V začetku decembra sta se 

v Mozirju na skupni seji sestala 
izvrälna odbora občinskih zdrav
stvenih skupnosti Mozirja in 
Velenja. Sestanka so se udeležili 
tudi najyidnejä predstavniki družbe- 
no-političnih organizacij, skupščin 
občin in njunih izvršnih svetov. Na 
dnevnem redu je bila pravzaprav ena 
sama točka, pa ta zato toliko 
pomembnejša -  razprava in sprejem 
stališč do predloga sklepa o izločitvi 
OZS Mozirje in Velenje iz sestava 
regionalne zdravstvene skupnosti 
Ravne na Koroškem in o ustanovitvi 
regionalne zdravstvene skupnosti za 
območje Velenja in Mozirja.

Uvodno razlago je podal upravnik 
strokovne službe velenjske podruž
nice regionalne skupnosti Ivo 
Blekač. Poudaril je, da snovanje 
nove samostojne zdravstvene skup
nosti ni le rezultat vse tesnejšega 
sodelovanja med obema občinama, 
ampak ima osnovo predvsem v 
sedanji tesni prepletenosti zdravstve
ne službe, kar pogojuje tudi enotne 
razvojne programe. S točnimi 
podatki je demantiral oporekanja na 
račun solidarnosti in znatno mero 
skepse na račun velenjskih progra
mov na področju zdravstva. Ti 
očitki so neosnovani, ker je zdru
ženo delo velenjske občine doslej in 
bo skupno z mozirskim tudi poslej, 
vse gradilo le na lastnih močeh ob

doslednem upoštevanju vseh družbe
nih obveznosti.

V razpravi ga je dopolnil dr. Alojz 
Fijavž, ki je poudaril, da bo zdrav
stvo v novi skupnosti nedvomno 
znatno hitreje napredovalo, v polni 
meri bodo prišli do izraza tudi 
samoupravni odnosi Nova skupnost 
torej nudi hitrejši razvoj in boljšo 
zdravstveno zaščito, kar velja tudi 
za področje hospitalnega zdravlje
nja, kjer Topolščica že nudi visok 
standard zdravstvenih uslug. Tudi 
zdravstvo na področju mozirske 
občine je v obdobju po priključitvi 
k Velenju storilo odločen korak 
naprej in bo v prihodnje še bolj 
napredovalo. Specialistične službe 
bodo vedno bolj krepili in prihodnje 
leto pričeli z dograjevanjem enega v 
Mozirju pa bodo okrepili tudi stro
kovne službe in s tem v veliki meri 
odpravili vozarjenje po vsej regiji.

Razprava, ki je sledila je bila 
pestra in kar je najvažnejše odkrita. 
Razpravljalci so si bili enotni, da je 
ustanavljanje nove skupnosti upravi
čeno z vseh treh najpomembnejših 
vidikov. S političnega, sem sodijo 
očitki o zapiranju, prav gotovo, saj 
enotne rizične skupnosti na ravni 
republike ni, prav tako niso točno 
opredeljena merila za oblikovanje 
regionalnih skupnosti in ima zato 
vsako področje možnost, da si v 
okviru lastnih zmožnosti poišče

najboljšo reätev. Z ekonomskega 
vidika ni bojazni in še manj s stro
kovnega.

Predstavniki mozirske občine so v 
razpravi večkrat omenjali občutne 
razlike med občinama v prispevni 
stopnji za zdravstvo in v participa
ciji. Slednja je v mozirski občini za 
tri odstotke višja kot v velenjski, 
vendar izenačitev tudi v novi skup
nosti verjetno ne bo možna. Vzrok 
za to je dejstvo, da je osnova za njen 
izračun struktura opravljenih stori
tev, ki je med občinama bistveno 
različna. Sklenili so, da se bodo v 
principu plačevanja participacije 
dogovorili kasneje, kar prav tako 
velja za razliko 2,57 odstotka v 
prispevni stopnji, za kolikor je ta 
višja v Mozirju. Načeli so tudi za 
mozirsko občino resnično pereč 
problem velikega števila upokojen
cev, saj pride en upokojenec na 1,9 
zaposlenega, kar je najneugodnejše 
razmerje v republiki. Številni delavci 
iz Gornje Savinjske doline se 
namreč zaposlujejo drugje, v mozir
ski občini pa potem koristijo pravi
ce iz minulega dela. Na tem pod
ročju se bo treba prizadevati za 
ustrezno sistemsko spremembo.

Predsednik skupščine občine 
Velenje Nesti Žgank je ob tem 
poudaril, da je bila povezava zdrav
stva pozitivna že doslej in bi z novo 
skupnostjo dobila znatno spodbudo.

Vprašanje večjih ali manjäh razlik v 
odstotkih med obema občinama naj 
reäjo na enakopraven način in z 
vgrajevanjem elementov solidarnosti 
v novi samoupravni sporazum. 
Trajna reätev pa to vendarle ni. Ta 
reätev je v nadalnji krepitvi razvoja 
gospodarstva mozirske občine. 
Začetki sodelovanja med obema 
občinama so nedvomno spodbudni, 
zato velja nadaljevati obetajoče delo 
in tu  potem iskati trajne rešitve.

Razprava je bila brez dvoma 
odkrita, konkretna in argumentira
na, zato je bila enotna želja vseh, da 
bi takšno raven dogovarjanja morali 
prenesti tudi v družbeno-politične 
organizacije in v združeno delo.

Stališča in sklepi tega skupnega 
sestanka so torej pokazali zeleno luč 
za nadalnje dogovarjanje in sporazu
mevanje pri ustanavljanju nove 
skupnosti. Na koncu velja povedati 
še dejstvo, da je skupščina občinske 
zdravstvene skupnosti Mozirje na 
svoji popoldanski seji sprejel sklep o 
izdvojitvi OZS Mozirje in Velenje iz 
sestave regionalne zdravstvene skup
nosti Ravne na Koroškem in o usta
novitvi regionalne zdravstvene skup
nosti za območje občinskih zdrav
stvenih skupnosti Velenje in 
Mozirje.

0 smernicah razvoja Kmečkega turizma
Kmečki turizem ima pri nas kot 

oblika turistične dejavnosti že zelo 
bogato tradicijo, saj zasledimo nje
gove zametke že pred prvo svetovno 
vojno. Večje možnosti za njegov 
razvoj v vseh republikah opažamo 
zlasti v zadnjih letih. Z nudenjem 
ugodnih dolgoročnih kreditov 
postaja tudi pomembna prora
čunska postavka tako za kmete, ki 
se z njim ukvarjajo kot za družbeno 
celoto.

Z vztrajnim, organiziranim in 
usmerjenim delom ter prizadevanji 
pospeševalne službe pri ZKZ 
Mozirje smo v zadnjih letih uspeli 
primerno urediti 15 kmetij ter smo s 
tem na prvem mestu v republiki. 
Pospeševalna služba načrtuje za 
obdobje do leta 1980 izgradnjo in 
ureditev še nadaljnjih 40 kmetij, s 
čimer bi v dolini pridobili 500 novih 
ležišč. Posebnost našega območja je 
raztresenost turističnih kmetij po 
občini in njihova oddaljenost od 
ostalih infrastrukturnih objektov. 
Zaradi te raztresenosti so precejšnje 
težave z organiziranostjo in delom 
turistično-recepdjskih opravil, s 
prijavno-odjavnimi posli za goste in 
ne nazadnje tudi z enotnim turistič
nim nastopom na tržišču. Osnovni 
nosilci organiziranja turistično 
informativne službe v dolini naj bi 
bili vsekakor poslej skupno ZKZ in 
Turist ter Izletnik Celje. Trenutno 
so si vri enotni v tem, daje ekonom
sko upravičen le enotni nastop na 
trgu. Upam, da bodo pravilno razu
meli tudi določbe zakona o združe
nem delu in bodo od zbiranja besed 
prešli tudi na zbiranje sredstev za 
enotno ter raznovrstnejšo informa
tivno turistično dejavnost

V preteklih mesecih so potekale 
živahne razprave in priprave na izde
lavo koncepta razvoja kmečkega

turizma v občini. Stališča so bila 
zelo različna. Vsi udeleženci razprav 
pa so si bili enotni v tem, da mora 
ostati tovrstna turistična dejavnost 
le dopolnilna dejavnost kmetij in se 
zaradi nje ne sme zmanjšati osnovna 
kmetijska proizvodnja. Enotni so si 
tudi v tem, da je potrebno omejiti 
obseg točenja pijač, da z nadalje
vanjem dosedanje prakse ne bi 
okrnili dejavnosti in razvoja ostalega 
gostinstva v občini. Trenutno se pod 
„kmečkim turizmom“ skrivajo tudi

vse „črne“ gostilne v občini, ki se 
razvijajo popolnoma mimo progra
mov kmetijske zadruge in kvarijo 
naša skupna prizadevanja.

V razpravi so se oblikovala sta
lišča, da bi se v bodoče z nudenjem 
prenočišč, hrane in pijače lahko 
ukvarjale samo zaščitene kmetije, 
ostali oddajalci turističnih sob pa bi 
lahko nudili gostom samo preno
čišča in zajtrk. Za pridobitev 
dovoljenja za nudenje prenočišča, 
hrane in pijače od občinskega

upravnega organa bo med drugim 
treba uspešno opraviti tečaj o ureje
nosti kmetije in o delu z gosti, ki ga 
vsako leto pripravlja Zgornjesa- 
vinjska kmetijska zadruga Mozirje. 
Glede na to, da je zanimanje za 
počitnice na kmetih iz dneva v dan 
večje, se je izvršni svet SO Mozirje 
na eni zadnjih sej odločil z občin
skim odlokom urediti to  turistično 
dejavnost v skladu z gornjimi izho-

JO ŽE PLAZNIK

Tudi možnosti kampiranja na kmetih so pri nas še skrite rezerve

Sw iff's**.
_____ L___



Za zdomce ' Za zdomce* Za zdomce* Za zdomce*

Namen in vsebina razgovorov 
z našimi delavci začasno 

zaposlenimi v tujini
Tako kot vsako leto, tudi letos 

pričakujemo za novoletne praznike 
množičen obisk naših delavcev na 
začasnem delu v tujini. To je obe
nem tudi priložnost, da se seznanijo 
z doseženimi rezultati razvoja naše 
občine ter z možnostmi njihovega 
vključevanja v družbenoekonomsko 
in družbenopolitično življenje 
občine Mozirje, kakor tudi v življe
nje rojstnega kraja oz. krajevne 
skupnosti ob morebitni vrnitvi.

Koordinacijski odbor za vprašanja 
naših delavcev na začasnem delu v 
tujini pri O K SZDL Mozirje je dne
22. novembra letos obravnaval 
problematiko, ki se na to vprašanje 
nanaša ter sprejel konkretne naloge 
in zadolžitve. Se posebej je bilo v 
razpravi poudarjeno zaposlovanje, 
možnosti razvoja obrti ter možnosti 
delovanja otrok naših delavcev na 
začasnem delu v tujini v počitniš
kem domu v Izoli.

Razgovori bodo potekali po 
sledečem zaporedju:

-  dne 26. 12. 1977 v gostilni 
Menina v Gornjem gradu za KS: 
Nova Štifta, Gornji grad in Bočna 
(ob 15.00 uri)

— dne 3. 1. 1978 v prostorih ’'S  
Luče za KS: Solčava, Luče m 
Ljubno (ob 15.00 uri)

-  dne 4. 1. 1978 v klubskih 
prostorih prosvetnega _ doma v 
Nazarjah za KS Rečica, Šmartno ob 
Dreti, Nazarje in Mozirje (ob 15.00 
uri).

Vsebina razgovorov se bo nana
šala na zaposlovanje, perspektive 
razvoja obrti, na razvoj kmetijstva, 
stanovanjsko izgradnjo itd.

Menim, da ni treba še posebej 
poudarjati koristnost takšnih lazgo- 
vorov, saj služijo medsebojnemu 
spoznavanju in krepitvi neposrednih 
stikov z domačim krajem ter 
občino.

V letošnjem letu smo izdelali 
pregled stanja in konkretnejših 
potreb v obrti ter na teh osnovah 
predvedli osnovne smernice za 
razvoj obrti in malega gospodarstva 
v občini do leta 1980.

Podatki o sedanjem številu delav
cev v posamezni obrti iri potrebnem 
številu novih so razvidni iz naslednje 
tabele:

Pregled potreb in možnosti
na področju obrti v letu 78

VRSTA OBRTI V sedanje 
skupno 
št. obrtnih 
delavcev

potrebno
štev.
novih
obrtnih
delavcev
do 1. 1980

I. STAVBNA OBRT

Zidarstvo in fasaderstvo 21 25
Tesarstvo 1. 18
Krovstvo — 4
Parketarstvo - * 5
Polag. podov iz um. mas 1 2
Izdelovanje opeke 1 2
Soboslikar, in pleskar. 
Pečarstvo in oblaganje s

12 8

ploščicami 4 10
Kamnoseštvo — 2
Steklarstvo 1 2
Kleparstvo
Inštalaterstvo za vodovod, 
centralno kurjavo, klimatske

7 7

naprave in plinske napeljave 2 10
Elektroin štalaterstvo 15 5
Mizarstvo 79 25
Storitve z gradb. meh. 
Zunanja ter notranja deko

6 2

racija z lesom 1 2
Pridobivanje peska 4 1

II. ŽIVILSKA OBRT

Pekarstvo 15 2
Slaščičarstvo 2 5
Izdelovanje brez. alkoh. pijač 3 1

n i.  OSEBKE STORITVE IN DRUGO:
Ključavničarstvo 13 6
Kovaštvo 10 5
Avtokleparstvo
Avtomehanika

14
4

10
10

Avtoličarstvo i 5
AvtoelektričarstvO 4

Montiranje in centriranje 
avtogum 
Vulkanizacija
Čiščenje in mazanje motornih 
vozil
Popravila poljedelskih strojev 
Elektromehanika 
Finomehanika 
RTV mehanika 
Fotograf 
Frizerstvo 
Kroja štvo
Izd. drobnih tekstil, 
predmetov 
Klobučarstvo 
Pletiljstvo 
Šiviljstvo 
Vezenin ar stvo 
Tapetništvo 
Sedlarstvo 
Krznarstvo 
Kemična čistilnica 
Čiščenje talnih oblog, 
prostorov, pohištva in oken 
Čevljarstvo
Delo v zvezi z vzdržev. 
gospodinjstva 
Ko vino strugarstvo 
Kolarstvo
Kovinska galanterija 
Izdel. drobnih kov. predm. 
Izdelovanje žičnih mrež 
Izdelovanje drobnih les. predm. 
Izdelovanje zab.in palet 
Rezbarstvo 
Žaganje drv 
Žaga 
Urarstvo 
Vrtnarstvo 
Kopiranje načrtov 
Kmetijska mehanizacija 
Monter molznih strojev 
Plastičarstvo 
Popravljanje dežnikov 
Orodjarstvo 
Puškarstvo 
Optika
Mehanika elektronskih strojev 
in aparatov
Črkoslikarstvo in graverstvo 
Zlatarstvo in juvilirstvo 
Kozmetika obraza in telesa 
Emajliranje, cinkanje in 
kositranje 
Avtotaksi 
Avtoprevozništvo 
Gostinstvo 
SKUPAJ:
Oddajalci turističnih sob

Znano je, da se malo gospodar
stvo, v katerega je vključena tudi 
obrt, v zadnjih letih razvija mnogo 
počasneje kot pa narekujejo potrebe 
glede na ostalo industrijo in rast 
življenjskega .standarda nasploh. 
Večje industrijske OZD še premalo 
upoštevajo možnosti sodelovanja z 
malim gospodarstvom v proizvodnji 
tistih proizvodov, polproizvodov 
sestavnih delov in vzdrževalnih del, 
ki bi jih bilo mogoče mnogo bolj 
racionalno opravljati v enotah 
malega gospodarstva. V občini smo 
s pomočjo združenja obrtnikov 
Mozirje, končno uspeli z uvajanjem 
kooperacijskih odnosov med obrtni
ki in DO iz naše občine.

Največ obrtnikov se je poslovno 
povezalo s Trgovskim podjetjem 
Savih j a Mozirje in ZKZ Mozirje. 
Kooperacija se sestoji v nabavi 
osnovnih sredstev, repromaterialov, 
proizvodnje in prodaje izdelkov. V 
te odnose bo potrebno vključiti še 
uslužnostne obrti, ter jih izgrajevati 
na skupnih razvojnih programih. V 
okviru združenja obrtnikov Mozirje 
je v letošnjem letu pričel delovati- 
tudi servis računovodskih in loijigo- 
vodskih opravil za obrtnike z 
nudenjem tudi druge strokovne 
pomoči, Delo servisa bo treba 
nadaljevati, saj zasluži posebno

2
- 2

_ 4
— 6

3 2
1 2
1 2
4 3

18 4
13 10

2 4
1 ' 1

15 3
11 6

1 2
1 2

_ 2
_ - 2

1 2

2
2 4

1 3
4 8
3 2

16 10
13 10

1 2
2' 2
1 8
2 2
1 2
8 1
2 1
5 . 2
1 1
1 2
1 1

16 5
— 1
— 2
— 2
- 1

_ 1
— 1
— 2

1

_ '3
1 1

71 6
59 10
509 338
47 50

pozornost kot pomemben pogoj za 
nadaljni razvoj obrti, saj olajšuje 
družbeno kontrolo nad finančnim 
poslovanjem. Tako se lahko v 
precejšnji meri izognemo poizkusom 
prekrivanja dejansko realiziranega 
dohodka, pa tudi različnim 
dvomom glede realnosti prikazanih 
finančnih rezultatov, ki so dokaj 
razširjeni, čeprav marsikdaj tudi 
neupravičeno.

V srednjeročnem programu 
razvoja obrti smo si zadali med 
drugimi tudi nalogo, izdelati ustrez
ne urbanistične načrte z obrtniškimi 
conami, dosedanje so namreč že 
pozidane in predstavlja ta, nerešen 
problem zaenkrat v mnogih krajih še 
veliko razvojno zavoro. Da bi zago
tovili pokritje potreb po uslugah 
deficitarne obrti je Skupščina 
občine Mozirje v mesecu juliju spre
jela sklep na osnovi katerega lahko 
obrtniki, ki se ukvarjajo z uslugami 
zaposlijo poleg petih še dva, skupno 
torej sedem delavcev v naslednjih 
obrtnih panogah:

-  ključavničarstvo
-  avtomehanika

a -  avtokleparstvo, avtoličarstvo
-  mizarstvo in tesarstvo

(nadaljevanje na 5, strani)
/
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I  G L I N  N a z a r je

§  T O Z D  E n e r g e t ik a  in  v z d rž e v a n je

I  KOMISIJA ZA NABAVO, PRODAJO 
I  IN ODPIS OSNOVNIH SREDSTEV
“  =

I  razpisuje §
I  po sklepu delavskega sveta

LICITACIJO
naslednjih osnovnih sredstev:

i  1. D n e v n i  re z e rv o a r  m a z u ta  5 0 0 0  I k o m p le t  z  iz o la c ijo  

i  2. R e z e rv o a r  1 2 5 0  I

I  3. E le k t r o  m o t o r  R a d e  K o n č a r  N  =  5  k W ,  1 4 2 0  o b r / m in  

i  4. S t a b i ln i  d ie se l m o t o r  T O R P E D O  to v .  štev. 2 0 2 5 2  m o č i  i  
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1 m o č i,  1 2 5  k W  le to  iz d e la v e  1 9 3 4  —  n e iz p ra v e n .

I  — Osnovna sredstva pod zaporedno številko 4  in 5  se ličiti- i  

I  rajo že drugič.
i  — Licitacija bo v  p e te k  20 . januarja 1 9 7 8  ob 14. uri v | 
i  prostorih GLIN  TOZD Energetika in vzdrževanje — pri jf 
i  kotlarni.
I  — Ogled osnovnih sredstev je mogoč uro pred pričetkom i  

I  licitacije. 1
I  — Pravico pristopa k licitaciji imajo vse pravne in fizične I  
i  osebe, ki bodo položile varščino v višini 1 0 %  od izklicne = 
i  cene pri blagajni pred pričetkom licitacije. Varščina | 
I  zapade v korist GLIN-a, če licitant, ki je dobil osnovno = 
§  sredstvo, odstopi od podpisa pogodbe. i
I  Razpisna komisija |
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Verjetno nas vse zanimajo komu
nalni problemi v občini, zato smo 
sklenili njim posvetiti nekaj več 
prostora v našem glasilu. Končno se 
življenjsko srečujemo z ureditvijo 
okolja naših bivališč, naselij in si 
želimo, kar se da dobrih voznih 
možnosti. Če pa stvari še globlje 
dojamemo, je naša želja, da ostane 
dolina lepa, čista in mikavna za 
obiskovalce, saj hočemo ostati 
turistično območje v ožji domovini.

Obiskali smo direktorja Komunal
nega podjetja v Mozirju Bastl Alojza 
in iz razgovora z njim povzeli nekaj 
o organiziranosti podjetja, ter o 
delovnih uspehih v letu 1977.

Ko se je v letu 1974 podjetje v 
Mozirju ustanovilo so mu začrtali 
precej bolj skromno pot, kot pa jo 
danes stopa. Opravljalo naj bi le 
najobičajnejše komunalne usluge in 
predstavljalo servis za Stanovanjsko 
gospodarsko skupnost in za Komu
nalno skupnost. Takrat je bilo le 5 
zaposlenih. Razvoj je pokazal, da se 
mora dejavnost podjetja razširiti, saj 
so se naloge kopičile. Nazarju in 
Mozirju je primanjkovalo pitne 
vode, treba je bilo organizirati 
gradnjo novega vodovoda Letošč. 
Kot investitor je takrat iz določenih 
razlogov nastopal Nivo Celje, ki je v 
začetku dela tudi izvajal. Združili 
sta se takratni Vodovodni zadrugi 
Nazarje in Mozirje in od leta 1975 
dalje skrbi za preskrbo preko 5000 
odjemalcev s pitno vodo Komu
nalno podjetje Mozirje. Tako je 
podjetje dobilo v upravljanje vodo
vod, izvajalo je opremljanje stavbnih 
zemljišč in organiziralo odvoz smeti 
in odpadkov v vseh večjih krajih 
občine. Za nadaljni razvoj dejavno
sti podjetja in zaradi potreb so 
prevzeli tehnično vzdrževanje 
družbenega stanovanjskega in 
poslovnega fonda v občini, se je 
pokazala potreba po raznih servisnih 
dejavnostih, predvsem storitvenih. 
Tudi te so organizirali, tako da 
imajo danes možnosti vseh vzdrže
valnih del na stavbah, gradbeniških 
in obrtniških. Strokovno so uspo
sobljeni izvajati nizke gradnje, 
medtem, ko se pri visokih gradnjah 
usmerjajo le na vzdrževalna in obno
vitvena dela. Slednja so v občini 
zelo potrebna, saj te dejavnosti pri
manjkuje in marsikdo, ki je želel, 
denimo obnoviti fasado na hiši, tega 
ni storil, ker je manjkalo izvajalcev. 
Vrzel je torej popolnjena.

Pred težavo so se znašli 1975, ko 
je SO Mozirje prenesla na Komu
nalno podjetje vse naloge urejanja 
stavbnih zemljišč. S primemo 
kadrovsko zasedbo jim je tudi to 
uspelo. Zavedajo se odgovorne nalo
ge pri komunalnem urejanju 
stavbnih zemljišč v organiziranih 
zazidalnih okoliščinah, saj je vse 
bolj jasno, da bo gradnja na takšnih 
parcelah čedalje bolj iskana. Pravijo, 
da marsikdo danes še gradi izven teh
okolišev, ker so pač prvi stroškovni 
pritiski večji od tistih na parcelah 
izven teh območij. Vendar gledano 
dalekovidnejše bo to še vedno 
ugodnejše, kot poznejše urejanje 
raznih komunalnih naprav, ki bodo 
sčasoma postale zakonsko obvezne. 
Saj gremo zatem, da varujemo 
okolje in urejamo vse komunalne 
objekte, ki so za udobno bivanje v 
nekem kraju potrebni. Vsako takšno 
delo pa bo pozneje znatno dražje, 
kot pa je to  tam, kjer se delajo 
takšne naprave za nekaj deset parcel 
hkrati.

Danes zaposlujejo 45 ljudi, ki 
omogočajo strokovno in dejansko 
opravljanje halog podjetja V občin
skem merilu. Razpolagajo z mehani

zacijo, ki jim omogoča prevzem 
raznih zemeljskih in drugih gradbe
nih deL Imajo bager, buldožer, 
kamion za odvoz smeti, kamion 
samonakladalec ter naprave za 
pluženje snega. Seveda razpolagajo 
tudi z dostavnim vozom ter z ustrez
no opremo za opravljanje obrtniških 
uslug iz področja gradbeništva. 
Predvidevajo pa še nabavo posebne
ga tovornjaka za pluženje snega, ker 
je sedanji prelahek.

Posebno pozornost posvečajo 
odvozu smeti in odpadkov. Zaveda
jo se, da bo treba to dejavnost razši
riti, saj je nevzdržno, da se ponekod 
še pojavljajo divja odlagališča smeti. 
To ne gre in je nemarnost, ki jo je 
treba zatreti. Ne samo, da je to 
nekulturno, vse bolj postaja vsakrš 
no onesnaževanje vsestransko 
škodljivo. Premalo se zavedamo, da 
so nekatere snovi neuničljive in prav 
te se največ uporabljajo za embala
žo. Pa tudi raznih strupenih zaščit
nih sredstev je veliko v uporabi, njih 
embalažo pa često odlagajo na 
nemogočih mestih in s tem ogrožajo 
zdravje, ne samo svoje, temveč tudi 
drugih krajanov. Zato smatrajo, da 
bo moral občinski odlok biti dosled
no spoštovan. Skupna naloga vseh 
občanov je, da poskrbijo za čim
prejšnjo odpravo nerednosti v zvezi 
z divjim odmetavanjem smeti in 
odpadkov.

Posebno boleče je, pravi tovariš 
Bastl, če uredijo lepe zelenice okoli 
blokov, pa stanovalci te zamenjajo 
za divje zelene površine in napravijo 
v kratkem času iz njih blatna 
igrišča, ali po njih vozijo razne 
potrebščine, kot kurivo in podobno. 
Ali se ne zavedajo, da je lepota 
okolja delček veselja slehernega 
kulturnega človeka? Pa škoda, ki s 
tem nastaja? Ali se potem sploh 
splača delati drage zelenice, če smo 
premalo pazljivi do njih? Pa še vrsto 
vprašanj se ob tem postavlja.

V letu 1977 so delali na urejanju 
zazidalnega okoliša v Gornjem 
gradu, kjer naj bi stalo 25 stanovanj
skih objektov. Dokončali so kanali
zacijo zazidalnega okoliša Podvrh in 
sanirali zemeljski plaz v tem okolišu. 
Pripravljajo nov zazidalni okoliš na 
Rečici ob Savinji, kjer sedaj poteka
jo dela na cestnem omrežju znotraj 
območja.

Urejajo novo odlagališče smeti in 
odpadkov v Podhumu, kjer so že 
zgradili 500 m dovozne ceste. Pri
pravljajo odlagališča ind. odpadkov 
za Glin Nazarje v Spodnji Rečici. 
Razen tega pa redno vzdržujejo 
stanovanjske in poslovne objekte 
družbenega sektorja v občini.

Kot že rečeno, Komunalno 
podjetje je delovna organizacija 
posebnega družbenega pomena, ki 
opravlja pogodbeno še posle stano
vanjske in. komunalne skupnosti v 
občini, kar predstavlja ceneno obli
ko urejanja nalog obeh skupnosti.

Na vprašanje, kako izboljšati 
nekatere ceste lokalnega značaja, je 
odgovoril direktor Bastl, da ločujejo 
„lokalne“ in ceste v naseljih“. Tre
nutno ni zakonske jasnosti glede 
organiziranja cestne skupnosti, ki 
naj bi te zadeve v bodoče urejala. V 
Mozirju velja dogovor, da se skrb za 
omenjene ceste naloži Komunalni 
skupnosti, ta pa zbere le pičla sred
stva iz dela prometnega davka na 
pogosnko gorivo, cestne takse od 
motornih vozil in iz dohodkov od 
registracije motornih vozil v občini. 
Imamo zelo razpredeno cestno 
mrežo, ob tem pa sorazmerno redko 
naseljenost, tako je torej vzdrže
vanje teh cest poseben problem. 
Seveda tudi v bodoče ne bo šlo brez

sodelovanja uporabnikov cest 
takrat, ko se pristopa k urejanju, ali 
načrtovanju cestišč. Že sedanjo 
uspešno obliko združevanja sredstev

(nadaljevanje s 4. strani)
-  zidarstvo in fasaderstvo
-  inštalaterstvo za vodovod, 

plinske napeljave, centralne kurjave 
in klimatske naprave

-  sobno slikarstvo in pleskarstvo
-  pečarstvo
-  vezeninarstvo
-  polaganje talnih oblog in 

stenskih oblog
-  kovaštvo
-  krojaštvo in šiviljstvo
-  kleparstvo
Na osnovi vseh poprej navedenih 

temeljev bi potrebovali flo leta 1980 
okrog 340 novih obrtnikov in 
obrtnih delavcev.

Ena izmed večjih nalog na 
področju obrti v prihodnjem letu bo 
vsekakor izdelava razvojnih načrtov 
vsakega posameznega obrtnika, vseh 
obrtnikov skupaj in vključevanje teh 
načrtov v skupne proizvodne pro
grame občinskega gospodarstva 
nasploh. Večjo skrb bomo posvetili 
tudi izobraževanju S področja

za rekonstrukcijo cest bo treba tudi 
v bodoče upoštevati.

varstva pn delu. Na področju male
ga gospodarstva in obrti so podane 
tudi perspektivne nožnosti za vla
ganje sredstev naših zdomcev, kate
rih je po zadnjih podatkih v državah 
zahodne Evrope okrog 170 iz naše 
občine. Najprimernejša lokacijska 
možnost za graditev skupnih večjih 
poslovnih prostorov hrupne obrti je 
trenutno vsekakor industrijska cona 
na Ljubnem ob Savinji ali v obrtni 
coni v Nazarjah.

Zdomcem torej predlagamo, da 
prično razmišljati o združevanju in 
vlaganju svojih sredstev v izgradnjo 
skupnih poslovnih prostorov že pred 
vrnitvijo v domovino, ker bodo tako 
grajeni poslovni prostori sorazmerno 
cenejši, proizvodne možnosti pa 
boljše, kar dokazuje že praksa v 
nekaterih drugih slovenskih obči
nah, kjer so zdomci skupne delavni
ce že zgradili.

REFERENT ZA OBRT, 
CENE IN TURIZEM 

JOŽE PLAZNIK

ALEKSANDER VIDEČNIK

Lučami in Ljubnim. Nesreči sta verjetno botrovala prehitra vožnja 
in slabe zavore. Sreča v nesreči je, da sta bila v avtobusu poleg 
šoferja le še dva potnika, sicer bi bile posledice skoraj gotovo veliko 
hujše, če ne že tragične.



SREČANJA MLADIH: DELO JE BILO USPESNO

Iz poročila o delu Z K  Z S M S  Mozirje
v preteklem letu 1977

Izteka se leto jubilejev tova
riša Tita in naših skupnih, za 
nami je tudi pretežni del poti, 
ki smo si jo mladi začrtali na 9. 
kongresu in jo bomo z desetim 
prihodnje leto nadaljevali, 
minilo pa je tudi leto odkar 
smo na volilni in programski 
konferenci sprejeli novo vodst
vo OK ZSMS Mozirje in si 
zadali pomembne naloge. Naše 
današnje srečanje ima torej 
nalogo pregledati in oceniti 
naše delo v preteklem letu, se 

. zaustaviti pri uspehih in kri
tično spregovoriti o napakah in 
pomanjkljivostih, ki smo jih 
morebiti storili. Zavedati se 
namreč moramo, da je pred 
nami nadvse pomembno obdob
je, ki bo od vseh terjalo veliko 
naporov in zavzetega dela. Pred
volilna dejavnost je že v teku in 
se bo vedno znova krepila, 
našega sodelovanja bo terjalo 
delo pred kongresi, plasti pa se 
bomo morali seveda angažirati v 
svojih lastnih vrstah, v pripra
vah in izvedbi volilnih in pro
gramskih konferenc ali na 
kratko — v pripravah na naš 10. 
kongres. Z resnim delom 
moramo začeti takoj -  v 
kolikor in kjer še nismo — in 
naša današnja konferenca naj 
bo pravi začetek vseh omenje
nih dejavnosti.

Ob začetku ocene našega 
dela moram poudariti, da se je 
nova zasnova enotnega družbe
nopolitičnega organiziranja 
mladih, ki je bila začrtana na 3. 
konferenci ZKJ in smo jo 
konkretno uresničili na našem
9. kongresu, pokazala za pravil
no ter da se njena vrednost 
vedno znova potrjuje v vsako
dnevni praksi. Prav tako lahko 
ugotovimo, da smo v minulem 
letu uresničili veliko večino 
nalog, ki smo si jih lani zadali. 
Opravili smo jih celo nekaj več 
kot smo se dogovorili, nekatere 
pa smo šele pričeli rezreševati. 
Glede na to, da so slednje 
dolgoročnejšega pomena in 
bodo naša stalna in aktualna 
naloga tudi v prihodnje, to ni 
prehuda pomanjkljivost, velja 
pa samokritično priznati, da bi 
morali biti tudi ob začetku 
razreševanja teh nalog bolj 
zagnani.

Večino opravljenih nalog 
bodo zajeli drugi poročevalci,

zato se bom omejil le na neka
tere. Pozimi smo skupno z 
ZRVS pripravili tradicionalno 
smučarsko tekmovanje za pokal 
Slavka Šlandra, se udeležili 
pohoda po poteh heroja 
Kobeta, izvedli več športnih 
srečanj med vojaki, delavci 
milice, rezervnimi starešinami, 
pripadniki TO, mladino iri strel
ci ipd. V aprilu smo se lotili 
organizacije regijske prireditve 
„Naša beseda 77“ . Prireditev 
sama je po mnenju vseh zelo 
uspela. Gledalcem se je v dveh 
dneh predstavilo enajst kultur
no umetniških skupin in tako 
kvalitetne kulturne prireditve v 
naši občini že dolgo ni bilo. Pri 
sami tehnični izvedbi so nam 
bili v veliko pomoč celjski 
mladinci. V Celje smo morali 
po pomoč prvič zato, ker sami 
z organizacijo takšnih prireditev 
nismo imeli nobenih izkušenj in 
drugič zato, ker občinska zveza 
kulturnih organizacij pri prire
ditvi sploh ni sodelovala in po 
izjavi republiškega selektorja je 
bü to zagotovo edini primer v 
Sloveniji. Izvedli smo občinsko 
štafeto mladosti in na njeni poti 
po naši občini letos spremljali 
tudi zvezno, ob prvomajskih 
praznikih smo pripravili kreso
vanje in ob dnevu mladosti v 
ZSMS sprejeli 250 novih čla
nov. Sprejem smo povezali s 
kvizom in nagradnim natečajem 
pisanja prispevkov o letošnjih 
jubilejih. Pripravili smo pohod 
po poteh prvih slovenskih parti
zanskih enot in aktivistov OF, v 
okviru republiškega pohoda 
seveda. Stalna pohodna enota je 
bila na poti 6 dni, vsak dan 
posebej pa so jo spremljali 
pionirji, mladinci in borci iz 
krajev, na katerih področju je 
potovala. Skupno se je pohoda 
udeležilo 340 mladih. Avgusta 
smo s 4-dnevno mladinsko 
delovno akcijo obnovili del par
tizanske bolnice v Robanovem 
kotu; z obnovo bomo končali 
prihodnje leto. Septembra smo 
v enote TO sprejeli 118 prosto
voljcev, sodelovali na vseh prire
ditvah ob občinskem prazniku 
in ob slavljenju drugih obletnic.

Ustanovili smo mladinsko 
delovno brigado Slavka Šlandra 
in poleg številnih krajevnih 
mladinskih delovnih akcij 
izvedli še 4 na občinski ravni,

tudi na drugih deloviščih po 
Jugoslaviji. Dva člana naše OK 
sta se udeležila tudi pohoda 
AVNOJ in bila oba pohvaljena.

Seveda je to le bežen pregled 
nalog in akcij, ki smo jih 
izvedli. Jasno je, da smo pripra
vili številne proslave in prire
ditve ob različnih priložnostih, 
priredili številna športna tekmo
vanja, se udeleževali raznih 
seminarjev in 1 priredili sami, 
vzorno smo sodelovali z vojaki 
v Logarski dolini, s strelci rezer
vnimi starešinami, z borci in 
občinskim štabom TO ter 
dosegli viden napredek pri nave
zovanju in poglabljanju stikov z 
mladimi v pobrateni občini 
Čajetini. Ob tem in preden bi 
kritično osvetlil nekatere 
probleme, moram poudariti 
naslednje: nisem prepričan, da 
bi v vsem tem uspeli, če ne bi 
naleteli na izjemno mero sode
lovanja in. pomoči pri občin
skem odboru ZZB NOV in 
zlasti pri občinskem štabu TO.

In zdaj še nekaj kritičnih 
besed. Leto 'dni nazaj smo 
zapisali: v preteklem obdobju 
nam je kdaj pa kdaj zmanjkalo 
moči. To moramo priznati in 
zavestno potrditi. Res je, da 
smo otepali z vrsto težav, res pa 
je tudi, da OK ni vedno našla 
dovolj časa za tvornejšo krepi
tev sodelovanja z osnovnimi 
organizacijami, ki bi s svojimi 
izkušnjami in spodbudami 
nedvomno oplemenitile naše 
delo na vseh področjih.

V reševanju teh problemov 
smo uspeli le delno. Ustanovili 
smo nove osnovne organizacije 
in oživili delo nekaterih. S tem 
pa ne smemo in ne moremo biti 
zadovoljni. Osnovne organiza
cije še vedno preslabo delajo. 
Večno izgovarjanje na pomanj
kanje časa in prostorov ter na 
nerazumevanje starejših izzveni 
dokaj jalovo če pomislimo na 
tiste osnovne organizacije, ki 
odlično delajo in kot po pravilu 
v najslabših pogojih. V večini 
primerov nedelavnosti manjkajo 
mladi, ki bi se bili pripravljeni 
žrtvovati za mladinsko organi
zacijo. Ob stalnem in zavzetem

delajo, nasprotno, zelo so aktiv
ni, samo kot predstavniki orga
nizirane družbenopolitične sile 
-  ZSMS -  se premalo pojavlja
jo in so premalo odločni. Res je 
tudi, da so marsikje izposta
vljeni tudi neupravičenim in 
celo zlonamernim kritikam in 
ocenam, kar jim razumljivo 
jemlje voljo do dela. Takšne 
obsodbe so še zlasti nerazumlji
ve, če upoštevamo, da si jih pri
voščijo posamezniki na odgo
vornih funkcijah ali celo kar 
osnovna organizacija ZK v kraju 
ah v temeljni organizaciji, ob 
tem pa se nihče ne spomni, da 
bi mladim poskušal svetovati in 
jim pomagati. Na drugi strani 
pa je slabo tudi to, da so neka
teri mladinci — komunisti ob 
tem povsem neprizadeti, še 
slabše pa to, da so posamezniki 
celo v vodstvu osnovne organi
zacije ZK in si ob tem privošči
jo kritike na račun nedelavnosti 
mladih v svoji lastni sredini. Ne 
moremo tudi mimo dejstva, da 
bivši dobri delavci v mladinskih 
vrstah ob poteku mandata ah 
celo kar na vsem lepem prene
hajo z delom in kar je še bolj 
nerazumljivo naenkrat pričnejo 
z žaljivim natolcevanjem na 
račun mladinske organizacije 
same in njenega vodstva. Nihče 
od nas ne trdi, da je idealen in k 
popolnosti niti ne teži, mislim 
pa, da si zaslužimo vsaj odkrito 
kritiko iz oči v oči namesto 
opravljanja za hrbtom. Takšne 
nesporazume, če bodo obstajali 
še v prihodnje, bomo morah 
mladi premostiti. To lahko 
storimo le na en način — zavze
tim delom. Delali smo že doslej, 
le bolj odločno se bomo morali 
pokazati kot predstavniki svoje 
organizacije — ZSMS in svoje 
delo bomo morah seveda še 
obogatiti. Okrepiti moramo 
delo s pionirji in dati delu 
osnovnih organizacij, zlasti v 
združenem delu nov zagon. Vse 
to tudi zato, da ob uspešni 
izvedbi mnogih pomembnih pri
reditev in akcij, in ob njihovem 
zunanjem blišču ne bomo že 
kar v kratkem ugotavljali, da so 
temelji naše občinske organiza
cije na majavih nogah.

naši brigadirji so z velenjsko bri
gado obnavljah Posočje in bili

delu posameznikov ah skupine 
mladina mahoma oživi in je 
naenkrat pripravljena zgrabiti 
za delo. Ne trdim, da mladi ne



I Z  Š O L S K I H  K L O P I

Velik praznik 
naj mlajši h

29. november je velik praznik na
še države. Na ta dan se vsakdo spo
minja vojnih časov in naj svetlejših 
dni naše revolucije. Ko pa se vpraša
mo kdo nam je priboril svobodo 
marsikdaj pozabimo na najmlajše. Ti 
so med vojno odigrali pomembno 
vlogo, kajti marsikdaj je bila pot za 
odraslega neprehodna, pošto pa je 
bilo treba v določenem času prinesti 
na javko. Na pot so krenili najmlajši 
in se marsikdaj z nje niso vrnili. Za
to so po vojni sklenili, da na dan 
republike cicibani postanejo člani 
pionirske organizacije.

Na osnovni šoli Mozirje smo za ta 
dan pripravili kratek kulturni pro
gram. Novi člani pionirske organiza
cije so zatem pred zastavo obljubili, 
da se bodo zvesto in vztrajno učili 
in da bodo pomagali graditi našo so
cialistično domovino. Na koncu so 
bili pogoščeni, obiskali pa so jih tu
di predstavniki društva prijateljev 
mladine.

JOŽE VENINŠEK

Poslušali smo 
harfo

Zbrali smo se v telovadnici Ne
strpno smo čakali, kdaj bomo zagle
dali harfistko Pavlo Uršičevo. Prišla 
je nasmejana, s seboj pa je imela ču
dovito harfo ameriškega stila. Pripo
vedovala nam je o glasbilu: „Harfa 
je zelo star instrum ent Našli so jo 
že pred več kot 2000 leti. Dolga je 
bila dva centimetra in je imela dve 
struni. Kasneje so jo izpopolnili v 
večje glasbilo. Uporabljali so jo  
predvsem na gradovih. Igrale so jo 
grajske gospodične. Današnja harfa 
je zelo velika in zelo draga. Strun 
ima od sedeminštirideset do devet
inštirideset in so različne barve.

Zgornji del glasbila je iz figovega le
sa, ki lahko prenese težo tudi dveh 
ton. Trup je iz smrekovega lesa. Ste
ber stanh harf je pogosto pozla
čen.“

Pavla Ursčeva nam je tudi zaigra
la. Najprej plesno skladbo, ki so jo 
uporabljali na gradovih. Za harfo so 
tudi Haendl, Mozart, Haydn in drugi 
napisali nekaj skladb. Najbolj všeč 
mi je bila Mozartova skladba.

Harfo lahko igramo na različne 
načine. Ponavadi igramo s prsti, vča
sih tudi z nohti, s ključem ali z dla
njo. To igranje je uvedel neki ameri- 
šja skladatelj. Takrat so menili, da je 
to  nemogoče, danes pa je to  nekaj 
povsem običajnega. Za konec nam 
je zaigrala skladbo Primoža Ramov
ša. Pri tem je uporabljala tudi nava
den ključ, z udarci na trup je ustva
rila plesni ritem južnoameriških ple
men. Tokrat je igrala s prsti.

Preden smo se poslovili smo jo še 
vprašali kar nas je zanimalo. Rada 
nam je odgovorila. Eno izmed vpra
šanj je bilo, kako je sploh začela 
igrati harfo. Odgovorila nam je tako
le: j,Ko sem bila stara približno šest 
let sem se vpisala h klavirju. Moja

Razposajena nestrpnost pred svečanim trenutkom
soseda je bila stara gospa, ki je imela 
harfo. Nikoli je ni nikomur pokaza
la, kaj šele, da bi se je smel kdo do
takniti. Pa je prineslo golo naklju
čje, da si je gospa zlomila nogo.
Zdaj ni mogla igrati na harfo in tudi 
ni mogla na koncert. Zato je rekla 
dirigentu naj pošlje enega izmed 
otrok, da bo igral namesto nje. In ta 
dirigent nam je rekel naj se kdo sam 
javi. Seveda se ni nihče opogumil. 
Po dolgem premlevanju sem se prija
vila jaz. Na koncertu so se mi roke 
zelo tresle. Na nastopu sem ga lomi
la, kar je bilo normalno. Po konča
nem koncertu mi je dirigent dejal, 
da se bom morala harfe bolj oprijeti. 
In tako sem začela.“

Vsi smo bili navdušeni nad pred
stavo priznane in uspešne harfistke 
Pavle Uršičeve. Glasbeni užitki osta
nejo nepozabni. Še si želimo takšnih 
koncertov.

URŠKA ERMENC
8. c OŠ Mozirje

Predstava
mladinskega

gledališča
Ker smo precej oddaljeni od me

sta in v kraju nimamo gledališča, 
smo v Mozirje povabili Mladinsko 
gledališče iz Ljubljane.

Obišče nas štirikrat na leto. Raz
veseljuje nas s preprostimi igricami, 
v katere igralci vložijo mnogo truda. 
Igralci se za vsak nastop dolgo pri
pravljajo in 'vadijo, ker želijo, da bi 
jim igra uspela.

Ta mesec so se igralci predstavili s 
prikupno igrico Pavliha in Mica. V 
vlogo Pavlihe smo se vsi gledalci hi
tro  vživeli, saj smo z njim zelo sode
lovali. Posebno aktivni so bili mlajši 
gledalci. Ob njegovih vragolijah smo 
se sprostili in zabavali Vse nas je še 
posebej navduši igralec Niko Gor- 
šič. Nastopil je v vlogah vraga in 
konja. Ker je odločen in zagrizen, 
sta se mu vlogi lepo podali Prav ta

ko kot ta so se potrdudili še vsi osta
li igralci.

Vsi si želimo, da bi nas Mladinsko 
gledališče še večkrat obiskalo. Igre 
so nam všeč, radi jih gledamo, ob 
njih pa se tudi marsikaj koristnega 
naučimo.

TADEJA.URANK
6. c OŠ Mozirje

Obisk s Švedske
Našo šolo je obiskala delegacija 

učiteljev s Švedske. Prišli so si ogle
dat, kako si nabiramo znanje in 
kakšne so učne metode v socialistič
ni državi. Poleg naše šale so obiskali 
še velenjsko, ki ima celodnevni 
pouk.

Imeli smo pouk, zato so lahko tu
di poslušali, kako se učimo. Tudi 
nekatere naše zvezke so pregledali. 
Med obiskovalci so bili tudi Sloven
ci, ki poučujejo otroke izseljencev v 
domačem materinem jeziku, čeprav 
tako daleč od domovine. Le-ti so ra
zumeli slovensko, zato so drugim 
učiteljem prevajali v švedščino in tu
di v angleščino.

Ko so vstopili v naš razred, smo 
imeli najbrž že vsak svojo predstavo, 
kakšni bodo izgledali Vsaj jaz sem 
pričakovala same svetlolasce, med 
katerimi bi jih mnogo imelo očala s 
taknimi okvirji. Pa sem mnenje kar 
spremenila, saj so bili med njimi 
skoraj sami temnolasci In še brez 
očal s taknimi okvirji. Nekateri so si 
ogledovali zvezke, z drugimi pa smo 
se potem, ko so si ogledali razrede, 
pogovarjali. Nekaj časa samo s tisti
mi, ki so znali slovensko, nato pa so 
nas pričeli spraševati še Švedi To
variš ravnatelj jim je namreč pove
dal, .da se že četrto leto učimo 
angleški jezik. Vprašali so nas, kdaj 
pričnemo s poukom, kdaj imamo 
počitnice, v katere šole bomo šli po 
končani osnovni šoli, kaj nas veseli 
in s čim se najraje ukvarjamo. Pove
dali so nam, da se naše šolsko živ
ljenje v marsikateri stvari razlikuje 
od njihovega. Seveda v naši polom
ljeni angleščini odgovori niso bili 
najbolja, razumeli smo se pa le. Če 
pa se nismo, so vmes posegli izsel

jenci, ki so stvar kmalu razčistili. 
Kasneje smo menili, da je bil obisk v 
razredu prekratek, kajti čakal jih je 
ogled še ene šole.

Upamo, da so bili z našim nači
nom pridobivanja znanja zadovoljni, 
da so si ogledali in spoznali vsaj del
ček našega življenja v šoli in da bo
mo mogoče še imeli priložnost po
vabiti jih k nam.

CVETKA PEČNIK 8. a 
OŠ Mozirje

OBVESTILO 1
Združenje šoferjev in avtome

hanikov in njegova avto-moto 
sekcija pripravljata vsako drugo 
in zadnjo nedeljo v mesecu ano
nimno testiranje za voznike mo
tornih vozil vseh kategorij. Testi
ranje opravljamo na polah iz 
cestno-prometnih predpisov od
8. do 11. ure v učilnici avto šole 
v Mozirju.

Namen te akcije ni, da bi pre
verjali znanje posameznikov, 
temveč je namen v tem, da vsak 
voznik sam zase ugotovi koliko 
so se zahteve od polaganja izbita 
do danes spremenile. S taksno 
ugotovitvijo bo lahko marsikdo 
od udeležencev začutil potrebo 
po dodatnem izpopolnjevanju in 
po dopolnitvi znanja iz cestno 
prometnih predpisov, ki se s ča
som spreminjajo in dopolnjujejo, 
da bi s tem zagotovili večjo var
nost vseh udeležencev v prome
tu. S tem želi društvo doseči, da 
bi vozniki s samoizobraževanjem 
pripomogli k večji varnosti na 
naših cestah in k zmanjšanju 
prometnih nezgod in njihovih 
posledic.

V omenjenem času so vsem 
udeležencem na razpolago 
inštruktorji ŽŠAM, ki so pri
pravljeni dajati različna pojasnila 
in odgovore na vprašanja vozni
kov o cestno-prometnih predpi
sih in o vozniški etiki

Vodstvo 
avto-šole 

ZŠAM Mozirje
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Revija „NASA OBRAMBA” in 
pouk obrambe in zaščite

Ljudska obramba, ki kot enoten 
sistem organiziranja, pripravljanja in 
udeležbe delovnih ljudi in občanov 
v ljudski obrambi, temelji med dru
gimi tudi na pravici in dolžnosti 
vseh delovnih ljudi in občanov, da 
se usposabljajo in organizirajo za 
oborožen boj in druge oblike odpo
ra pri obrambi države, ohranitvi 
suverenosti, neodvisnosti ozemeljske 
neokrnjenosti, svobode in samo
upravnih pravic delovnega človeka 
in občana.

V smislu zakona o Ljudski 
obrambi (Uradni list SFRJ, št. 
22/74) se usposabljanje in pouk 
občanov za obrambo in zaščito 
opravlja:

-  v okviru rednega šolanja na 
vseh vrstah in stopnjah šol in v po
sebnih šolah za usposabljanje in iz
popolnjevanje kadrov za ljudsko 
obrambo;

-  v okviru posebej organiziranega 
pouka prebivalstva;

-  v JLA in enotah Teritorialne 
obrambe med vojaško službo;

-  v enotah civilne zaščite in
-  s strokovnim usposabljanjem 

delovnih ljudi v temeljnih in drugih 
v organizacijah združenega dela, 
drugih organizacijah in skupnostih 
in državnih organih.

Osnovne, srednje, višje in visoke 
šole organizirajo in izvajajo usposab
ljanje in pouk šoloobvezne mladine 
za obrambo in zaščito v okviru ce
lotnega svojega programa izobraže
vanja in vzgoje s posebnim poudar
kom iz predmeta obrambe in zašči
te.

Za izven šolsko mladino obeh 
spolov v starosti od 15 do 17 leta 
starosti organizira usposabljanje in 
pouk obrambe in zaščite upravni 
organ za ljudsko obrambo.

Predmetnike in učne načrte za 
pouk obrambe in zaščite določa v 
skladu z orientacijskim programom, 
ki ga za posamezno stopnjo šolanja 
predpiše zvezni sekretar za ljudsko 
obrambo, pristojni organ republike, 
za osnovne, srednje, višje in visoke 
šole pa organ šole.

Naslednja oblika usposabljanja in 
pouka moške mladine je usposablja
nje in pouk v mladinskih učnih eno
tah in centrih, kjer se organizira 
pouk za pridobitev vojaških znanj in 
spretnosti. Ta oblika pouka je ob
vezna za vse mladince v starosti nad 
15 let, traja pa lahko neprekinjeno 
do 45 dni. Predpis določa, da se po
uka za pridobitev vojaških znanj in 
spretnosti udeleže dijaki po konča
nem II. letniku srednje šole in mla- 

’ dinci v 17. letu starosti, študenti vi
šjih in visokih šol pa po končanem 
I. letniku višje oz. visoke šole.

Usposabljanje in pouk prebival
stva je obvezen za vse občane v sta
rosti od 15. do 60. leta za moške 
(55. let za ženske) izvzemši pripad
nikov oboroženih sil in milice. Pouk 
prebivalstva se sestoji iz osnovnega 
in dopolnilnega pouka. Osnovni 
pouk sme trajati največ 30 ur. Opro
ščeni obiskovati osnovni pouk so 
vsi, ki so odslužili vojaški rok in ti
sti, ki so obiskovali pouk v srednjih, 
višjih in visokih šolah in pouk za pri
dobitev vojaških znanj in spretnosti 
v učnih enotah in centrih ter obvez
niki civilne zaščite. Dopolnilni pouk 
sme trajati 10 ur na leto in je obve
zen za vse občane razen za pripadni
ke JLA in milice.

Pouk obveznikov civilne zaščite 
se sestoji iz osnovnega pouka, ki 
sme trajati najmanj petdeset, največ 
pa sto učnih ur in dopolnilnega po
uka, ki sme trajati največ trideset ur 
na leto.

Posebna oblika pouka je izobraže
vanje kadrov v temeljnih in drugih 
organizacijah združenega dela, orga
nizacijah in skupnostih ter državnih 
organih za delo na vojnih dolžnostih 
v teh organizacijah in skupnostih. 
Ta oblika pouka se vrši v obliki te
čajev in seminarjev in je obvezna za 
vse, ki so razporejeni na vojnih dolž
nostih v zadevnih organizacijah in 
skupnostih.

Naštete oblike usposabljanja in 
pouka za obrambo in zaščito so ob
vezne. Opustitev tega pouka je pre
kršek, za katerega je tudi predpisana 
kazen.

Vse naštete oblike usposabljanja 
in pouka za obrambo in zaščito že 
uspešno dopolnjuje revija „Naša 
obramba“ pri pouku rezervnih voja
ških starešin s tem, da objavlja učno

f:adivo iz prgrama pouka za stare- 
nski kader. V bodoče bo revija 

„Naša obramba“ poleg drugih zani
mivih člankov objavljala tudi gradi
vo, določeno z letnim učnim pro
gramom za pripadnike Teritorialne 
obrambe, milice, rezervne starešine, 
pripadnike enot civilne zaščite in tu
di za ostalo prebivalstvo. Na ta na
čin bo dana možnost za individual
no proučevanje gradiva.

Glede na to je uredništvo revije 
„Naša obramba*1 pokrenilo akcijo 
revija „Naša obramba“ v vsako dru
žino. S to akcijo se želi doseči, da bi 
vsaka družina bila naročnik revije 
„NASA OBRAMBA“ preko katere 
se bi usposabljali za obrambo in za
ščito vsi člani družine.

Na osnovi individualnega uspo
sabljanja in pouka obrambe in zašči
te, bi se skrajšal program obveznih 
predavanj za tiste teme, ki bodo 
objavljene v reviji „Naša obramba“, 
seveda pa samo za tiste, ki so naroč

ISKRA IEZE
Odbor za medsebojna razmerja IS K R A  IEZE  — TOZD  
FER IT I, Ljubljana, Stegne 19 objavlja prosto delovno mesto 
mojstra poslovne enote v Solčavi.
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje:
— srednja izobrazba elektro smeri ali K V  električar z dve leti 

prakse
— moralna in politična neoporečnost 
Poskusno delo traja tri mesece.
Prijave sprejemamo 15 dni po objavi.

ISK R A  IEZ E—TOZD FER IT I

niki revije „Naša obramba“ in ki bo
do obvezno gradivo tudi preštudira
li. Za vse tiste, ki pa niso naročniki 
revije „Naša obramba“ , bo usposab
ljanje in pouk obrambe in zaščite 
potekal v skladu s predpisanim pro
gramom in v skladu z X. poglavjem 
zakona o ljudski obrambi, objavljen 
v Uradnem listu SFRJ, št. 22/74.

Da bi se pocenilo usposabljanje in 
pouk obrambe in zaščite, oddelek 
za ljudsko obrambo priporoča, da se 
vsaka družinska skupnost skupno 
naroči na revijo „Naša obramba“  ter 
tako prihrani mnogo dragocenega 
časa članom družine, hkrati pa si z 
revijo pridobi zanimivo in poučno 
čtivo. Revija „Naša obramba“ izhaja 
10 krat letno. Letna naročnina zna
ša 100 ,- din. Naroči se lahko pri 
poverjeniku v Krajevni skupnosti, ali

„Savinjske novice“ izhajajo me
sečno -  Izdajajo SO in delovne 
organizacije občine Mozirje — 
Urejuje uredniški odbor -  Glav
ni in odgovorni urednik Janez 
Plesnik -  Uredništvo in uprava: 
M o z i r j e  175,  te l efon 
063 -830-017  -  Žiro račun pri 
SDK ekspozitura Mozirje št. 
5076-637-56  -  Savinjske novi
ce, glasilo SO Mozirje — Rokopi
se, objave in oglase za vsako 
številko sprejemamo do dvajsete-

fa v mesecu -  Grafična priprava 
!ZP „Dolenjski list“ Novo mes

to -  Tisk: tiskarna Ljudske 
pravice U ubijana -  Po mnenju 
IS SRS, Sekretariata za informa
cije (št. 421. 1/72 z dne 9. maja 
1973) je časopis oproščen davka 
na promet proizvodov.

pa direktno pri CGP DELO -  na
ročnine, Gradišče 14 — 61000 
LJUBLJANA.

Oddelek 
za ljudsko obrambo

IZPOLNJEN PROGRAM
Iztekajoče se leto pomeni za 

strelski šport v mozirski občini pravi 
preporod. Res je, da so bili strelci 
zelo aktivni tudi v prejšnjih letih, 
vendar so se letos še posebej izkaza
li. Za letos načrtovani program bo
do sklenili s tekmovanjem ob dnevu 
JLA. Povedati velja, da so obsežen 
program tekmovanj v celoti uresni
čili, tako v osnovnih strelskih orga
nizacijah kot na ravni občinske zve
ze, v mnogočem pa so načrte celo 
presegli. Ob vsem tem je verjetno 
najpomembnejše, da so v veliki meri 
kadrovsko učvrstili občinsko strel
sko zvezo in njene komisije, zelo pa

štor za postrežbo in za zatočišče 
strelcem. Poleg tega je skupščina ob
čine mozirski osnovni organizaciji 
podarila barko, ki je bila prej name
njena za predvojaško vzgojo, strelci 
pa so jo s prostovoljnim delom 
obnovili in dogradili.

Celotno strelišče so z nabavo ben
cinskega agregata elektrificirali, kar 
je še posebej pomembno za dvorano 
za streljanje z zračno puško. V 
zgradbi so preuredili strelske linije 
za streljanje z malokalibrsko in vo
jaško puško, tako, da sedaj 
omogočajo vadbo in streljanje iz 
vseh treh položajev. Zgradbo so s te

Razgovor med vadbo v prostorih strelišča
se je poglobilo tudi delo osnovnih 
organizacij.

Uspehov pa niso dosegli le na tek
movalnem področju. Tako so osnov
ne organizacije v Šmartnem ob Dre
ti, v Solčavi in v Lučah zgradile ali 
pa v kratkem bodo nova strelišča za 
malokalibrsko in vojaško puško, ob 
tem pa so zagotovo največ storili na 
strelišču občinske zveze v Mozirju. 
Ob zgradbi sodobno urejenega stre
lišča so postavili lesen objekt, ki slu
ži kot priročno skladišče, kot pro-

lefonsko linijo povezali s strelskimi 
jarki in s tem zagotovili večjo var
nost, obnavljajo pa tudi linijo tarč 
in varovalni nasip.

Marljivi strelci vsa dela prostovolj
no opravljajo. Z delom, z denarnimi 
in materialnimi prispevki so se še 
zlasti izkazali Franjo Kaiser, Drago 
Poličnik, Franc Grobelnik, Franc 
Omladič, Vlado Küster, Marjan Gra
dič, Rudi Hudolin, Jože Komac in 
drugi člani.

JANEZ ŽAGAR


